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Den 7. november 2016 

 

 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 48 (MOF alm. del) stillet den 10. oktober 

2016 efter ønske fra Maria Reumert Gjerding (EL). 

Spørgsmål nr. 48 

”Ministeren bedes oplyse, hvilken betydning det får for miljøregnskabet bag fødevare- og 

landbrugspakken, hvis muligheden for 1 mio. ekstra slagtesvin alligevel realiseres som følge af 

ændringen af harmonikravet fra 1,4 dyreenheder til 1,7 dyreenheder pr. ha.” 

Svar 

Udviklingen i husdyrproduktionen er påvirket af en lang række faktorer, hvor især 

markedssituationen, finansieringsmuligheder samt den aktuelle og langsigtede forventning til 

afsætningspris/notering er afgørende.  En ændring af harmonikrav for slagtesvin forventes ikke i sig 

selv at medføre en betydelig stigning i produktionsomfanget af slagtesvin, og selv med et harmonikrav 

på 1,4, kan der produceres 1 mio. slagtesvin mere, hvis de afgørende faktorer er til stede. Tendensen pt. 

er dog ikke, at der produceres flere slagtesvin i Danmark.  
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